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A kormánypártból is fújnak Orbánék regisztrációs tervére?
Az ATV Híradó információi szerint kormánypárti polg ármesterek is felháborodtak azon, hogy az
Alkotmányügyi Bizottság javaslata szerint a jegyz őknek házhoz kellene menniük, ha a választópolgár sa ját
otthonában szeretne regisztrálni a szavazás el őtt. Az ellenzéki vezetés ű települések vezet ői már bátrabban
nyilatkoztak: ők azt mondták: nem lesz kapacitásuk arra, és persze  pénzük se, hogy a kerületükben él őket
felkeressék. Úgy tudjuk: hétf őn a Fidesz vezet ői ismét tárgyalnak a választójogi törvényr ől, szerdán pedig az
Országgy űlésben az egyszer már lezárt részletes vitát újra m egnyitják.

Kispesten 50 ezer választópolgárt kellene felkeresnie a jegyzőnek vagy az általa felkért hivatalos személynek. A
polgármester szerint erre se pénze, se kapacitása nincs az önkormányzatnak. Annál is inkább mivel a 200 fős
apparátusból 50 embert vittek el tőlük a járási hivatalba.

„Az eddigi tapasztalat az, hogy a plusz feladatok ellátásához forrást nem kaptak az önkormányzatok, vagy jóval
kevesebbet.  Azt gyanítom, hogy most is a saját forrásaikból kell kigazdálkodniuk” – mondta az ATV-nek Gajda Péter
polgármester.

A keddi alkotmányügyi bizottsági ülésen derült ki, hogy a jegyzők házhoz mehetnek, ha a választópolgár úgy dönt:
otthonában szeretne személyesen regisztrálni.

Ez bekerült az alkotmányügyi bizottság által beadott módosító indítványba és az úgynevezett kiegészítő ajánlásába is.
Eszerint a jegyző a választást megelőző évben szeptember 1. és december 31. között a választópolgárokat felkeresi a
lakcímükön és tájékoztatja őket arról, hogyan voksolhatnak.

Gulyás Gergely a törvény egyik előterjesztője korábban azt mondta: bírni fogják a jegyzők és a polgármesteri hivatal
munkatársai azt, hogy kimenjenek a településükön élőkhöz, mert mindenki úgysem választja majd a regisztrációnak
ezt a formáját. Az ATV Híradó által megkérdezett alkotmányjogász szerint viszont amolyan polgári engedetlenségi
mozgalom alakulhat, vagyis boldog-boldogtalan csak azért is házhoz rendeli majd a jegyzőt.

„Tragikomikus ötletelésről van szó. Anno volt egy olyan műsor a tévében, hogy Jani házhoz megy. Az lesz most a
kérdés, hogy ki lesz most a Jani? Ide jutottunk?” – tette fel válaszában az ATV-nek a kérdést Kolláth György
alkotmányjogász.

Az ATV szerette volna megtudni, hogy miért jobb, ha a jegyző megy házhoz és nem a választópolgár regisztrál egy
visszaküldött levéllel. A költségek kapcsán is lettek volna kérdéseink, de kíváncsiak lettünk volna arra, is, hogy a
jegyző munkaidőn túl is kimegy-e az állampolgárokhoz, illetve kit bízhat meg azzal, hogy maga helyett felkeresse a
választópolgárokat. Csütörtökön azonban egyetlen kormánypárti képviselő sem akart nyilatkozni.

Az ATV úgy tudja, hogy hétfőn a Fidesz elnöksége és a frakció ismét napirendre veszi a javaslatot, ugyanis többen a
kormányoldalon is felháborodtak a javaslaton. Ezt jelzi az is, hogy a választójogi törvény egyszer már lezárt részletes
vitáját jövő héten újra megnyitják. A képviselők várhatóan utolsó napirendi pontként ismét az éjszaki- hajnali órákban
mondhatják el a véleményüket.
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